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Hierbij ontvangt u ter kennisneming de opdracht tot en de uitkomsten 
van het onderzoek ‘Vraag en aanbod HBO-masteropleidingen’. Dit 
onderzoek is uitgevoerd ter verkenning van 
financieringsarrangementen voor masteropleidingen in het hoger 
beroepsonderwijs, zoals is aangekondigd in de nota “Naar een open 
hoger onderwijs” (aangeboden bij brief van 13 november 2000, nr. 27 
496).  
Onderdeel van dit onderzoek is het verzamelen van feitelijke 
gegevens bij alle (zowel bekostigde als niet-bekostigde) hogescholen 
over het huidige aanbod van masteropleidingen in het hbo. Beoogd 
werd vooral het verkrijgen van inzicht in de financiering van de 
bestaande masteropleidingen.  
 
 
Totstandkoming en afronding van het onderzoek 
 
Op 7 juni vorig jaar is door Hobéon Management Consult offerte 
uitgebracht met betrekking tot (ondersteuning van) de verkenning van 
mogelijke arrangementen voor financiering van masteropleidingen in 
het hoger beroepsonderwijs (bijlage 1).  
Het overleg met de HBO-Raad over de opzet van de verkenning en de 
preciese vraagstelling bij de inventarisatie heeft tijd gevergd. 
Onderdeel van dit overleg was  de afstemming tussen de vraagstelling 
in het onderzoek en de bij de HBO-raad beschikbare informatie. Het 
overleg heeft niet geleid tot aanpassing van de vraagstelling, maar 
verduidelijking geboden over onder andere de mate van geschiktheid 
van de bronnen. 
Mede hierdoor heeft de formele verstrekking van de opdracht aan 
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Hobéon pas op 11 oktober 2001 plaatsgevonden. Ondertussen werd wel 
zoveel mogelijk doorgewerkt, de inventarisatie is in de loop van de 
zomer uitgevoerd. 
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Ten behoeve van het onderzoek is op 11 juni 2001 een brief naar alle 
(bekostigde en niet bekostigde) hogescholen verzonden, als 
vooraankondiging van het onderzoek (bijlage 3).   
Voor inzicht in vraagstelling verwijs ik naar bijlage 1 van het 
bijgevoegde rapport, waarin de uiteindelijke vragenlijst is 
weergegeven. Bijlage 2 (de lijst zoals die eerder aan de HBO-raad, 
ter becommentariëring, is verstrekt) is volledigheidshalve, 
toegevoegd. 
 
Op 1 oktober 2001 is de TK in het kader van  de behandeling van de 
bachelor-masterwet gemeld dat onder meer dit onderzoek nog liep. In 
de daaropvolgende Nota naar aanleiding van het Verslag van het 
wetsvoorstel Bachelor – Master is op vragen van de leden van de 
PvdA-fractie beargumenteerd aangegeven dat ik in juli 2001 heb 
moeten vast stellen dat meer tijd nodig was en aangekondigd de 
conclusies in het voorjaar 2002 aan de Tweede Kamer aan te bieden 
(18-12-2001, Tweede Kamer, vergaderjaar 2001-2002, 28024, nr. 6).  
 
De wijze waarop het onderzoek is uitgevoerd is uiteengezet in het 
rapport. 
 
Op 28 november jongstleden is een concept-eindrapport opgeleverd, 
dat op 4 december jongstleden is besproken in de mede daartoe 
ingestelde begeleidingsgroep. Die bespreking heeft niet geleid tot 
aanpassingen van de tekst. Het eindrapport is op 7 december jl. aan 
het ministerie aangeboden. In de daaropvolgende weken is prioriteit 
toegekend aan 
spoedige en volledige ambtelijke afronding van de 
wetgevingstrajecten BaMa, 
Accreditering en de deregulering WHW.  
 
 
Het beleidskader 
Zoals in de stukken aan Uw Kamer is aangegeven is het rapport een 
momentopname en slechts één van de deelactiviteiten in het kader van 
de verkenning naar de 
(financieringsarrangementen van)  masteropleidingen. Andere 
activiteiten zijn een 
onderzoek naar de financiering van het wetenschappelijk onderzoek en 
een onderzoek naar mogelijke lange termijn scenario’s voor de 
financiering van de masters.  
Een werkgroep, bestaande uit vertegenwoordigers van enkele 
departementen en 
instellingen van hoger onderwijs zal, op basis van de 
onderzoeksuitkomsten, beleidsopties formuleren voor bovengenoemde 
scenario’s.  
Hiermee geef ik vorm aan de door uw kamer geuite wens om in 
samenhang met de 
financiering van WO-masteropleidingen scenario’s te ontwikkelen voor 
maatschappelijk relevante hbo-masteropleidingen. Het is mijn 
voornemen om de uitkomsten aan u aan te bieden in dit voorjaar, 
nadat ik met de VSNU, HBO-raad, Paepon en studentenorganisaties 
overleg heb gevoerd. 
 



 Blad 4 
 
 

OCenW 

 
De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
drs. L.M.L.H.A. Hermans 
 


